
Geachte aanwezigen, u vergaderd over een lening van 13 miljoen aan het bedrijf Hessing.  Namens 
de Werkgroep Arbeidsmigranten Horst aan de Maas deel ik in deze graag een aantal bedenkingen.

Anders dan de mooie mediaberichten doen vermoeden, is het binnenhalen van Hessing omgeven 
met geheimzinnigheid. En ook de voorgestelde lening wordt met geheimzinnigheid omgeven. Gaat 
het hier niet om verkapte staatssteun? Als het bedrijf die 13 miljoen echt nodig heeft, waarom haalt 
het dat geld dan niet gewoon zelf op de kapitaalmarkt op? Welk belang wordt hier gediend?
Gesteld wordt dat Hessing gaat zorgen voor extra  werkgelegenheid, maar het personeel is vooral 
afkomstig van bestaande bedrijven uit Belfeld, Helmond en Schwalmtal. Het grootste deel – 
driekwart – bestaat uit arbeidsmigranten. Buiten de onzekere toekomst als het gaat om corona mag 
wel duidelijk zijn dat door de toenemende automatiseringen veel van die banen binnenkort ook weer 
verloren zullen  gaan. Het verhaal van GS is niet gebaseerd op verifieerbare feiten maar op positieve 
verwachtingen. En daar heeft GS een niet risicoloos bedrag van 13 miljoen voor over… 

Onder grote druk vanuit provincie, belanghebbenden en adviserende ex-politici heeft Horst aan de 
Maas bestemmingsplan Californië 2 vastgesteld. Een locatie waar dit soort bedrijven om gegronde 
redenen niet thuis hoort. Omwonenden zijn onder druk gezet om zienswijzen in te trekken. Dit mede 
door te beloven dat de geplande huisvesting van arbeidsmigranten uit het plan zal worden gehaald. 
Maar schijn bedriegt. B&W krijgen de wijzigingsbevoegdheid om de massale huisvesting van 
arbeidsmigranten daar of in de buurt alsnog toe te staan. 

Door de komst van Hessing zal de nu al grote toestroom van arbeidsmigranten in de regio nog verder 
groeien. Onder de provincie is op basis van onderzoek vastgesteld dat het aantal arbeidsmigranten 
de komende periode gaat verdubbelen! Bijna een kwart van inwoners van Horst aan de Maas bestaat 
straks uit arbeidsmigranten! Het behoeft geen betoog als het gaat over wat dat in de toekomst onder 
andere betekent voor onze eigen inwoners die op zoek moeten naar een woning en met name die 
naar een sociale huurwoning. 

Kennelijk is er niets geleerd van de jaren ‘60 en ’70, toen ons wijsgemaakt werd dat economie en 
welvaart alleen te redden zou zijn door massale import van goedkope ongeschoolde gastarbeiders. 
We worden ook nu weer met nagenoeg dezelfde clichés opgezadeld. Nederlanders zouden dat werk 
niet willen doen. Ondertussen staan bij ons nog 1 miljoen mensen aan de kant. 
De massale toestroom van arbeidsmigranten gaat gepaard met negatieve sociaal-maatschappelijke 
gevolgen. Negatieve impact waar burgers nu al mee geconfronteerd worden. Waar in het verleden 
gastarbeiders ingezet werden voor mijnbouw, scheepsbouw en kledingindustrie zien we dat deze 
sectoren vrijwel verdwenen zijn. Of de geschiedenis zich aan het herhalen is? Ja, en als gebruikelijk, 
nooit exact hetzelfde. De impact voor de buurten, dorpen, gemeenten en regio's waar het massaal 
ophokken van die arbeiders in toenemende mate plaatsvindt, laat nu bij de eerste generatie al zijn 
sporen na. De politie in Noord-Limburg besteed de helft van haar tijd aan problemen met 
arbeidsmigranten. Achterstandswijken lopen vol met nieuwe Oost-Europese parallelle 
samenlevingen. Huisartsen, buurtbewoners, welzijnswerkers en maatschappelijke organisatie luiden 
al geruime tijd de noodklok. 

Moeten we gezien ook die enorm negatieve impact niet stoppen met het werven van bedrijven die 
slechts werk organiseren voor arbeidsmigranten? En moeten we vooral niet stoppen met het lokken 
van die bedrijven door ze miljoenen aan leningen te verstrekken?

Tot zover onze bedenkingen. Maar we hebben ook wensen. Er zou eerst gedegen onafhankelijk 
onderzoek moeten komen naar de gevolgen van die massale, aanhoudende toestroom van 
arbeidsmigranten. Onafhankelijk onderzoek naar de impact en gevolgen voor onze inwoners.



Het college van GS spiegelt u in dit dossier een ogenschijnlijk begeerlijke dikke vis voor en die zult u 
wellicht niet aan uw neus voorbij willen laten gaan. Zo'n mooie eenmalige kans… Maar realiseert u 
zich terdege: ALS HET TE MOOI IS OM WAAR TE ZIJN - DAN IS HET DAT OOK! 
Ik wens u – namens de Werkgroep huisvesting Arbeidsmigranten alle wijsheid toe en dank u voor uw 
aandacht.


